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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen jogsértéseket állapított meg a NÉBIH a 
Magyar Nemzeti Cirkuszhoz tartozó szadai szafaripark két elpusztult elefántjával 
kapcsolatban? Miért tettek büntetőfeljelentést állatkínzás vétségének gyanúja miatt?" 

2020. október 29-én a magyarallatvedelem.hu birtokába került egy dokumentum, melyet Dr. Bognár
Lajos országos főállatorvos, az élelmiszerlánc-felügyeletéért felelős helyettes államtitkár írt. Az 
október 28-i keltezésű hivatalos levélben a főállatorvos egy a miniszter úrnak címzett levélre 
válaszol a szadai elpusztult afrikai elefántok ügyével kapcsolatban. A levélben az országos 
főállatorvos arról tájékoztat:

„a Nemzeti Élelmiszer-biztonsági Hivatal (továbbiakban: NÉBIH) az illetékes társhatóságok 
bevonásával az esetről való tudomásszerzést követően azonnal célzott helyszíni ellenőrzést 
folytatott le az ügy körülményeinek kivizsgálása céljából. A hatósági ellenőrzés során feltárt 
jogsértések miatt a NÉBIH hatósági eljárást indított állatvédelmi és az állati hullák 
megsemmisítésére vonatkozó szabályok megsértése tárgyában, valamint az állatkínzás vétségének 
gyanúja miatt megtette a büntetőfeljelentést is.”

A fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Úrtól, hogy konkrétan milyen jogsértéseket állapított 
meg a NÉBIH a Magyar Nemzeti Cirkuszhoz tartozó szadai szafaripark két elpusztult elefántjával 
kapcsolatban? Mely állatvédelmi szabályokat sértették meg? Milyen feltárt ok miatt tettek 
büntetőfeljelentést állatkínzás vétségének gyanúja miatt? Tervezik-e, hogy a közvélemény 
széleskörű érdeklődése miatt nyilvánosságra hozzák a jelentés tartalmát? Milyen további 
intézkedéseket tesznek a szadai szafaripark állatai életének és egészségének megóvása érdekében? 
Tervezik-e a szadai szafaripark működésének teljes körű felülvizsgálatát és a vizsgálat időtartamára 
működésük felfüggesztését?

Várom érdemi válaszát!


